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پیام آیت الله جوادی آملی در پی حمله موشکی ایران
به اسرائیل

اسرائیل بداند اینها فتح قریب است
حضــرت آیت الله جوادی آملی تاکید کردند:اســرائیل جنایتکار باید بداند اینها 
فتح قریب است از یک سو، فتح مبین است از سوی دیگر، این دو، طلیعه امر را 
وعده می دهد. اما فتح مطلق که نه به قرب متصف است نه به معیّن بودن متصف 
است، فتح مطلق است، فتحی اســت خانمان برانداز، فتحی است کهاسرائیل را 

ریشه کن می کند.
بــه گزارش شــفقنا در پــی عملیات مقتدرانه نیروهای مســلح علیه دشــمن 

صهیونیستی، حضرت آیت الله جوادی آملی پیامی صادر کردند.
محصول پر برکت ماه مبارک رمضان، فتح الهی است؛ ماهی که در آن قرآن نازل 
شد و قرآن، جامعه اسلامی را به فتوحات فرا می خواند، دعوت کتاب و سنت الهی 

این است که ظلم را هیچ ملتی جز ملت زبون و ضعیف و ذلیل قبول نمی کند
لیِل« یمَ الا الذَّ »لَا یحتمل الضَّ

احتمال یعنی تحمل، یعنی زیر بار ظلم رفتن، این بیان نورانی امام آن است که 
ستم را جز ملت زبون و ضعیف، احدی تحمل نمی کند.

ماه مبارک رمضان که ماه قرآن بود، ماه عزیز پرور و عزتمّدار بود، یک؛ فتوحاتی 
که قرآن وعده می دهد که بخشی از آنها به وسیله این عزیزان ما و این بزرگواران 
ما و این ســرداران ما و این ارتشی ها و سپاهیان گرانقدر ما انجام دادند که حشر 

همه آنها با خاندان عصمت و طهارت باشد، این طلیعه فتح است.
ِ وَالفَْتْحُ﴾ در قرآن فرمود فتح قریب داریم، فتح مبین داریم، اما ﴿إذَِا جَاءَ نصَْرُ اللهَّ

اســراییل جنایتکار باید بداند اینها فتح قریب است از یک سو، فتح مبین است 
از ســوی دیگر، این دو، طلیعه امر را وعده می دهد. اما فتح مطلق که نه به قرب 
متصف اســت نه به معیّن بودن متصف اســت، فتح مطلق اســت، فتحی است 
خانمان برانداز، فتحی اســت کهاسرائیل را ریشه کن می کند و غزه و امثال غزه 
را نجات می دهد و مقاومت را می پروراند و شــهدای مقاومت را با شهدای کربلا 
محشــور می کند، آن فتح مطلق است. در قرآن فتح مطلق مقابل ندارد، اما فتح 
ِ وَالفَْتْحُ هیچ مقابلی ندارد قریب و فتح مبین چرا، اما فتح مطلق إذَِا جَاءَ نصَْرُ اللهَّ

این عزیزان با دقت نظامی از یک ســو، با بررســی همه جوانب امنیتی از سوی 
دیگر، با هشدارهای قبلی از سوی سوم، با بیان کردن اینکه دیگر بار صهیونیست 
به فکر جرم و جنایت نسبت به جامعه اسلامی عموماً و غزه و امثال غزه خصوصاً 
و نظام پر برکت و مقتدر جمهوری اسلامی بالاخص نیافتد، این کارها را دیشب 

انجام دادند
بنازیم دستی که انگور چید

مریزاد پایی که در هم فشرد
اگر این می است، این شراب طهور است، انگور را همین عزیزان چیدند، با دست 
این ها فشرده شد، با آن شراب طهور جامعه لذت می برد و غزه عزیز یک شبی را 

به آسایش و آسودگی به سر می برد.
من مجدداً این بزرگواری را، این دلیری را، این سلحشــوری را به همه مردان و 
زنان ایران اسلامی تهنیت عرض می کنم و از ذات اقدس الهی مسالت می کنم به 
همه عموماً، به فرد فرد بزرگوارانی که در این کار عظیم سهمی داشتند خصوصاً، 
سعادت و سیادت دنیا و آخرت مرحمت کند و این نظام اسلامی را از هر گزندی 
حفظ نماید تا بتوانیم و آن لیاقت را داشته باشیم که به بارگاه و پیشگاه حضرت 

ولی عصر ارواحنا فداه، تقدیم کنیم.
غفر الله لنا و لکم

والسلام علیکم و رحمه الله و برکاته

بررسی پرونده  »ایسنا« و »سازندگی« 
در دادگاه  مطبوعات

سخنگوی هیات منصفه دادگاه های سیاسی و مطبوعاتی گفت: هیئت منصفه 
در پرونده مربوط به خبرگزاری ایســنا که به ریاســت قاضی کاشانکی برگزار 
شــد، به اتفاق آرا مهدی عرفاتی مدیرمســئول سابق این خبرگزاری را مجرم 
نشــناختند. به گزارش ایلنا، اکبر نصراللهی اظهار کرد: در نخســتین جلسه 
دادگاه های سیاســی و مطبوعاتی در ســال جدید که با حضور اعضای هیئت 
منصفه امروز در مجتمع شهید ســلیمانی برگزار شد، پرونده های خبرگزاری 

ایسنا و روزنامه سازندگی بررسی شد.
ســخنگوی هیئت منصفه دادگاه های سیاسی و مطبوعاتی با تشکر از رسانه ها 
در ادای مســئولیت های حرفــه ای، دینی و ملی خود گفــت: هیئت منصفه 
دادگاه های سیاســی و مطبوعاتی در پرونده مربوط به خبرگزاری ایسنا که به 
ریاست قاضی کاشانکی برگزار شــد، به اتفاق آرا مهدی عرفاتی مدیرمسئول 
ســابق این خبرگزاری را مجرم نشــناختند. وی تصریح کرد: امروز همچنین 
پرونده روزنامه سازندگی به ریاســت قاضی کریمی و با حضور اعضای هیئت 
منصفه برگزار شــد. اعضای هیئت منصفه بعد از اســتماع شکایت و دفاعیات 
فوق، مدیر مسئول سازندگی را با اکثریت مطلق آرا مجرم و با اکثریت آرا، وی 
را مســتحق تخفیف دانسته اند. نصراللهی در پایان گفت: رای دادگاه رسیدگی 
به پرونده اتهام های مهدی عرفاتی و سید افضل موسوی مدیر مسئول روزنامه 
ســازندگی که جداگانه به ریاســت قاضی کاشانکی در شــعبه سوم و قاضی 

کریمی در شعبه ۹ دادگاه کیفری یک برگزار شد، متعاقبا صادر خواهد شد.

اعلام جرم دادستانی تهران علیه حسین دهباشی 
دادستانی تهران در راستای وظیفه قانونی عدلیه برای مقابله با برهم زنندگان 

امنیت روانی جامعه علیه حسین دهباشی اعلام جرم کرد.
به گزارش منیبان، دادســتانی تهران در راســتای وظیفه قانونی عدلیه برای 
مقابله با برهم زنندگان امنیت روانی جامعه علیه حســین دهباشی اعلام جرم 
کرد. در همین راســتا ضمن اعــلام جرم، این فرد برای ارائــه توضیحات به 

دادسرای تهران احضار شد. 
روز گذشته نیز دادســتانی تهران در راستای حفظ امنیت روانی جامعه علیه 
چند روزنامه و فــرد از جمله روزنامه جهان صنعــت، روزنامه اعتماد، عباس 

عبدی اعلام جرم کرد.

محسن رضایی:

نقشه راه اقتصادی در حال نهایی  شدن است
دبیر شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا از طی مراحل نهایی شدن نقشه 

راه اقتصادی کشور با هدف رشد شتابان خبر داد.
به گزارش ایســنا، محسن رضایی در جلســه اقتصادی دبیرخانه شورای عالی 
هماهنگی اقتصادی سران قوا با تاکید بر ضرورت ایجاد نهاد پیشرفت با اختیار 
ات کافی، گفت:کشور نیاز به یک نهاد توسعه گر برای رشد شتابان دارد که بر 
اساس نقشــه راه، ریل اقتصادی را اصلاح و رشد بالای ۸ درصدی را تضمین 
کند. وی  تصریح کرد: نهاد توسعه گر باید طبق برنامه ای عملیاتی در استان ها 
ثروت آفرینی کنند و با سرعت بالا و در میان مدت زمینه های ایجاد شهرهایی 

آباد را بوجود بیاورند. از آن جمله امنیت اقتصادی را تضمین کنند.

ویژه

عدلیه

رویداد

گروه سیاســی- خاطره میــرزا: بامداد 
26فروردین ایران صدها موشــک و پهپاد را از 
خاک خود راهی اهدافی معین در سرزمین های 
اشغالی کرد. این اقدام ایران در پاسخ به حمله 
موشکی نظامیان صهیونیســت به ساختمان 
کنســولگری جمهوری اسلامی در دمشق بود 
که منجر به شــهادت دو مستشار ارشد ایرانی 
و همراهان آنان شــده بود. با گذشته دو روز از 
عملیات ســپاه پاسداران که با نام وعده صادق 
شناخته می شــود، واکنش  سیاسیون به این 

اقدام همچنان ادامه دارد.
نتیجه راه مجاهدانه

روز گذشته )دوشــنبه( مشاور رهبری انقلاب 
اسلامی به عملیات موشــکی و پهپادی ایران 
در پاســخ به حمله نظامیان صهیونیســت به 
ساختمان کنسولگری ایران در دمشق واکنش 
نشــان داد. علی لاریجانی در حساب کاربری 
خود در شبکه اجتماعی ایکس با بازنشر توئیت 
یحیــی ابوزکریا روزنامه نــگار جهان عرب  که 
از ایران برای پاســخ دهی به حمله تروریستی 
صهیونیست ها در دمشق قدردانی کرده است، 
نوشت: »نتیجه راه مجاهدانه انقلاب اسلامی«.

عملیاتی بی سابقه و غرورآفرین
مجلس خبرگان رهبری نیز در پیامی از تحقق 
اقدام تلافی جویانه ایــران حمایت و قدردانی 
کــرد. در پیام مجلس خبــرگان رهبری آمده 
اســت: »عملیات بی سابقه و غرورآفرینِ سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی در پاسخ به تجاوزات 
و تعدی رژیم صهیونیستی به بخش کنسولی 
سفارت جمهوری اسلامی در دمشق، تصمیمی 

شجاعانه، قابل تحسین و در خور تقدیر است.
این اقدام ارزشــمند و وعده صــادق در وهله 
نخست، اســتفاده از حق قانونی دفاع مشروع 
جمهوری اسلامی در تنبیه متجاوز بود، اما در 
واقع روح تــازه ای در جبهه مقاومت و تحقق 
آزادی قدس شــریف دمیــد و این درس را به 
رژیم نامشروع اسرائیل و حامیان آن داد که در 
صورت تکرار اقدامات تروریستی و خرابکارانه 
خود علیه شــخصیت ها و منافــع جمهوری 
اسلامی با پاسخی سخت تر مواجه خواهد شد.

مجلس خبرگان رهبری، ضمن شــکرگزاری 
بــه درگاه خداوند متعال بــرای این پیروزی 
ارزشــمند و قدردانی از کلیه نیروهای مسلح 

به ویژه ســپاه پاســدران انقلاب اسلامی، یاد 
اســلامی  نظــام مقدس جمهوری  بنیانگذار 
را که افتخار و ســربلندی امروز ایران عزیز با 
نهضت الهی خویش این عزت و ســرافرازی را 
برای مردم این سرزمین به ارمغان آورد گرامی 
می داریم و تدبیر حکیمانه خلف صالح ایشان 
حضــرت آیت الله العظمی خامنــه ای مد ظله 

العالی را ارج می نهیم.«
اراده قوی جمهوری اسلامی

در انتقام از مجرمان
وزیر کشــور دولت سیزدهم با صدور پیامی از 
نیروهای مسلح به دلیل عملیات موفقیت آمیز 
»وعده صادق« تقدیر کرد. در متن پیام احمد 
وحیدی آمده بود که: »عملیات وعده صادق« 
غیورمردان نیروهای مســلح که در پاســخ به 
حمله وحشــیانه رژیم غاصب صهیونیستی به 
کنسولی ایران در ســوریه و شهادت چند تن 
از فرماندهان و مستشــاران نظامی کشورمان 
انجام شــد، اراده قوی جمهوری اســلامی در 
انتقام از مجرمان را به منصه ظهور گذاشــت. 

عملیات تنبیهی که در پی فرمان رهبر معظم 
انقلاب انجام شــد؛ پیام این عملیات، مقابله با 
عامل اصلی بی ثباتــی در منطقه و همچنین 
پرچمداری ایران در حمایت از جبهه مقاومت 

و مستضعفان عالم است.
پاسخی محدود و در چارچوب

دفاع مشروع
اسحاق جهانگیری، معاون اول دولت دوازدهم 
نیز در دیدار با اعضای ســازمان جوانان حزب 
ســازندگی ایران اســلامی با اشــاره به پاسخ 
موشــکی و پهپادی جمهوری اســلامی ایران 
به رژیم صهیونیســتی گفت: پــس از هفتم 
اکتبر سال گذشــته، با تدابیر رهبری انقلاب، 
جمهوری اســلامی ایران با اتخاذ یک سیاست 
هوشــمندانه در عین اعلام حمایت معنوی از 
مقاومت مردم فلسطین در برابر رژیم اسرائیل، 
بر عــدم مداخله در عملیــات طوفان الاقصی 
تاکید کرد. با این وجود، متاســفانه این رژیم 
به تداوم اقدامات شــرارت آمیز علیه نیروهای 
ایرانــی در ســوریه ادامــه داد و در نهایت در 

جنایتی که نقض آشــکار حقــوق بین الملل 
بود، با هدف قرار دادن کنســولگری ایران در 
دمشــق و شهادت 7 نظامی و مستشار ایرانی، 
چاره ای جز پاسخ برای ایران باقی نگذاشت. به 
این علت همگان بر ضرورت پاسخ حساب شده 
با هدف اجتناب از گســترش جنگ در منطقه 
تاکید کردند و این پاســخ به صورت محدود و 

در چارچوب دفاع مشروع صورت گرفت.
هماهنگی  میان میدان و دیپلماسی

دبیرکل جامعه اســلامی مدیران در پیامی به 
مناسبت پاسخ ایران به جنایت اسرائیل، تاکید 
کرد که هماهنگی های انجام شده میان میدان 
و دیپلماســی خارجی موثر واقع گردیده بود و 

جلوه های پیروزمندی را صد چندان کرد.
در متن پیام محمد ناظمی اردکانی آمده است: 
عملیات پیروزمندانه ایران اسلامی علیه مواضع 
نظامی اســرائیل غاصب، موجی از شــادمانی، 
غرور و افتخار به همراه داشت. این عملیات که 
در نوع خود بی نظیر بود با دقت هرچه تمام تر 
اهداف نظامی اســرائیل غاصب را مورد هدف 

قرار داد، به ویژه مقری که از آ نجا کنسولگری 
ایران در دمشــق را مورد هــدف قرار داده بود 
، علی رغــم اینکه می توانســت کلیه اهداف 
اقتصــادی و تجمعی دشــمن را مورد تهاجم  
قرار دهد. این عملیات نشان داد که دشمن به 
شدت آسیب پذیر است و علی رغم در اختیار 
داشــتن آخرین تجهیــزات پدافندی عاجز از 
دفاع خود می باشد و هر زمان که بخواهد مانند 
گذشته دست به شرارت و ترور در  هرنقطه ای 
از جهان بزند و تهدیدی برای منافع و مصالح 
ایران عزیز باشد با شدت بیشتر تلافی خواهد 

شد و بعد از این دیگر امنیت نخواهد داشت.
نشان دادن اقتدار ایران در وعده صادق

موسی غضنفرآبادی، نماینده مجلس نیز تاکید 
کــرد: عملیات وعده صادق برای تامین امنیت 
مردم و و کشــورمان و سربلندی و نشان دادن 
اقتدار ایران انجام شد تا کسی دیگر به خودش 
جــرات ندهد که به خاک ایران حمله و تجاوز 

کند.
شکستن هیمنه پوشالی صهیونیست ها

جامعــه روحانیــت مبــارز در پــی عملیات 
افتخارآمیــز وعــده صادق بیانیه ای منتشــر 
کرده اســت؛ در متن این بیانیه آمده اســت 
که:  بامداد یکشــنبه 1403/01/26 جهانیان 
شاهد عملیاتی شــجاعانه و افتخارآمیز علیه 
پایگاه ها و تأسیســات نظامی ـ اطلاعاتی رژیم 
جنایتکار صهیونیستی بودند. عملیاتی که در 
پاســخ به شــرارت ها و ماجراجویی های رژیم 
جعلی صهیونیســتی به ویژه در به شــهادت 
رساندن جمعی از فرمانده هان سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی در حمله به کنسولگری ایران 
اســلامی در دمشق انجام شد. ارزشمندی این 
اقدام رزمندگان اســلام نه فقط به شکســتن 
هیمنه پوشــالی صهیونیست ها و اعاده ی حق 
دفاع مشــروع و تنبیه صهیونیست های شرور، 
بلکه به پیوند آن به ایمان، اخلاص و رشــادت 
برآمده از فرهنگ دینی و جهادی است. جامعه 
روحانیــت مبارز با حمد و شــکر الهی از این 
عنایت بزرگ به امت اســلامی و ملّت شریف 
ایران، از رزمندگان اســلام که با شــجاعت و 
درایت جهادی این حماسه به دست آنان رقم 
خورد، تقدیر و تشکر نموده و بازوی قدرتمند 

آنان را می بوسد.

»از شــنبه 25 فروردیــن بــه موضوع حجاب 
می پردازیم.« این خبری بود که نیروی انتظامی 
به صورت رسمی منتشر کرد و روز موعود اجرای 
»طرح سراسری نور« شنبه بود. به گزارش دیده 
بان ایران،  هر چند، از روزهای قبل فیلم هایی 
از فعالیت این ون ها منتشر شده بود و فعالیت 
نیــروی انتظامی که در خیابان هــا و اقدام به 
برخورد با زنان با پوشــش اختیاری می کردند، 
اما در روز 25 فروردین آنقدر نیروهای انتظامی 
در پایتخــت زیاد بودند که انگار به خیابان ها و 

متروی تهران لشکرکشی شده است.
لایحه حجاب طی چند روز آینده 

ابلاغ می شود
علیرضا نوری قزلجه، نماینده کنونی مجلس در 
گفت وگو بــا دیده بان ایران در واکنش به اقدام 
نیروی انتظامی تاکید کرد: »اگر استناد نیروی 
انتظامی در این اقدام به قانون حجاب و عفاف 
باشد که هنوز این لایحه به قانون تبدیل نشده 
و اســتناد به آن درست نیست. قانون حجاب و 
عفاف هنوز مراحل قانونی خود را طی نکرده و 
رســمیت ندارد. این قانون در حال حاضر بین 
رفت و برگشــت بین مجلس و شورای نگهبان 

است. نیروی انتظامی احتمالا براساس قوانین 
گذشــته اوایل دهه 60 تدوین شــد  می تواند 
اقداماتی در این خصوص – پوشــش اختیاری 
– اقداماتی داشته باشــد. البته باید منبع این 
آیین نامه ها و بخشــنامه ها را درخواست کرد تا 
قضاوت درســتی در این مورد داشــته باشیم. 
علی ایحال آنها دستشان در ابلاغ بخشنامه  باز 
اســت اما لایحه حجاب و عفاف هنوز به قانون 
تبدیل نشده و نیروی انتظامی نمی تواند به این 
لایحه اســتناد کند.« او در پاسخ به این سوال 
که مجلس از وزیر کشور درباره این آیین نامه ها 
ســوال پرسیده اســت؟ گفت: »من که چنین 
سوالی را نپرسیدم. در جریان نیستم که هیات 
رئیسه مجلس یا کمیسیون های مجلس چنین 

درخواستی را داشته یا خیر.«
نوری قزلجه در پاسخ به این سوال که مجلس 
درباره اســتناد نیروی انتظامی از وزیر کشــور 
سوال می پرســد؟ تاکید کرد: »نتیجه آن چه 
خواهد بود؟ تا چنــد روز آینده لایحه حجاب 
و عفــاف به صورت قانــون در آمــده و ابلاغ 
خواهد شــد و می گویند: »این هم قانون.« به 
نظر می رسد اقدامات بر مبنی این قانون انجام 

می شــود و فرض بر این بوده که در  یکی، دو 
روزه آینــده قانون حجاب و عفاف ابلاغ خواهد 
شد. اما ایرادات و اشکالات این قانون را قبل از 
این شــمردم و در عمل نیــز آثار و عواقب این 

اشکالات در جامعه هویدا خواهد شد.«
بعید می دانم مردم با قانون حجاب 

و عفاف همراهی کنند
این نماینده مجلس در پاســخ به این ســوال 
که آیا مردم از این قانون با ایراداتش اســتقبال 
خواهنــد کرد؟ گفت: »من بعید می دانم با این 
قانون همراهی شــود. این قانون ایرادات مهم 
و اساســی دارد که تا برطرف نشود با مقاومت 
جامعه روبرو خواهند شــد. ایجاد دوقطبی در 
جامعه، برخوردهای شــخصی، رفتارهایی که 
جامعه را دچار مشکل می کند، برخورد سلبی 
و انتظامی با یک موضوع اعتقادی و ارزشــی از 
جمله اشــکالات لایحه حجاب است. نزدیک 
به 30 مــورد در این لایحه دید و عنوان کردم 
که یکی دو مــاده مربوط بــه دانش آموزان و 
کودکان حذف شــد. اما بقیه ایرادات سر جای 
خود اســت که اشکالات زیادی را در جامعه به 
وجود خواهد آورد. اما مسیر قانونی را برای این 

لایحه طی کرده اند.« منتخب مجلس دوازدهم 
درباره نحوه برخورد ضابطان انتظامی با زنان و 
دختران افزود: »شاید در لایحه حجاب و عفاف 
به نحوه برخورد نیروی انتظامی اشاره نشده اما 
مقرراتی از گذشته وجود داشته و اینطور نیست 
که نیروی انتظامی هــر طور که بخواهد با آن 

برخورد کند. 
قاعده کلــی در قوانین وجــود دارد و نیروی 
انتظامی نمی تواند هــر طور با افرادی که جرم 
مشــهودی انجام می دهند برخورد کند. البته 
در چند ماده لایحه حجــاب و عفاف به نوعی 

رفتارهای خودســرانه را محدود کرده است اما 
معلوم نیســت چه کسانی این بخش را احصا و 

اجرا می کند. 
نوری قزلجه درباره بازگشــت »گشت ارشاد« 
در قالب »طرح نور« در روزهای اخیر و انتشار 
بیانیه های فراجا خاطرنشان کرد: استناد نیروی 
انتظامــی به لایحه حجاب، غیرقانونی اســت. 
احتمالاً بر اساس قوانین دهه 60 درباره حجاب 
برخورد می کنند همچنین نیروی انتظامی باید 
بخشنامه هایی که با آن استناد می کند را ارائه 

دهد.

»مردم سالاری« واکنش ها به عملیات »وعده صادق« را بررسی کرد

وحدت گروه های سیاسی در حمایت از »وعده صادق«

نوری قزلجه:

استناد نیروی انتظامی به لایحه حجاب، غیرقانونی است

تداوم برخی رفتار های سیاســی و فرهنگی با نگاه از بالا 
به پایین، جامعه را آزرده و درگیر ســؤالاتی کرده است؛ 
رفتارهایی چون اقامه نماز جمعه به امامت کاظم صدیقی 
بعد از افشای تخلفات مالی او گرفته تا استاندارد دوگانه 
حاکمیت در برخــورد با چهره ای چون علیرضا پناهیان 
بعد از توهین به پیامبر و حتی حضور ســعید طوســی، 
قاری قرآن پرحاشیه در مسابقات قرآنی عراق. ز غلامعلی 
جعفرزاده ایمن آبادی، فعال سیاســی اعتدالگرا پرسیده 
چرا در برخی موارد مشخص، با خواست و میل عمومی 
تا این حد لجبازی صورت می گیرد. به گزارش رویداد24 
اجعفرزاده ایمن آبادی، نماینده پیشــین مجلس معتقد 
است این رفتارها به منزله »لجاجت با مردم« است که نه 
تنها موجب عدالت و وحدت نمی شود بلکه به شکاف بین 
مردم و حاکمیت هم دامن خواهد زد. مشروح گفت وگو 

با جعفرزاده ایمن آبادی را در ادامه می خوانید؛
حضور آقای صدیقی در نماز جمعه تهران این هفته 
با چه ایده ای صورت گرفــت؟ آیا عده ای دنبال 
لجبازی با جامعه اند یا تصور می کنند برگزاری نماز 

جمعه با حضور صدیقی کار درستی است؟
کشور اینقدر قحط   الرجال نیست که آقای صدیقی فقط 
برای امامت جمعه تهران باقی مانده باشــد. او شــخصاً 
نســبت به اتفاقــات اخیر اعتــراف و عذرخواهی کرده. 
رهبــری در ســخنرانی اخیر به وحدت ملــی و عدالت 
اجتماعی اشاره کردند. لجاجت با مردم در این بین اصلًا 
منطقی نیست و موجب عدالت و وحدت نمی شود. من 
نمی گویم هر چه اکثریت گفت درســت اســت، اما سه 
شــرط عقلانیت و منطق و مشــروعیت اگر در خواست 

عمومی باشد، نباید با آن لجاجت کرد.
به نظر شما تداوم اینگونه رفتار ها که با نارضایتی 
بخش قابل توجهــی از جامعه روبروســت، در 

میان مدت چه نتایجی به دنبال خواهد داشت؟
شکاف بین حاکمیت و مردم با تداوم این رفتار ها خیلی 
زیادتر می شود. آقای صدیقی محاکمه نشد و شفاف سازی 
هم نکرد، اما حالا طلبکار شــده اســت. دشمنان کجا 
به مردم توهین کردند؟ اگــر آقای صدیقی نماز جمعه 
نمی آمد چه اشکالی بر اسلام وارد می شد؟ آقای پناهیان 
بعد از اینکه به پیامبر و حضرت علی توهین کرد در کنار 

رئیس جمهور نشست. می گوید حسودان می گویند، خب 
شــما بیخود کردید که درست نمی توانید درباره پیامبر 

صحبت کنید.
ســعید طوســی به مســابقات قرآن اعزام می شود که 
تلویزیون عراق هم ما را مسخره کند، چرا اینگونه رفتار ها 
را انجام می دهند؟ چرا مجدد می خواهند گشت ارشاد راه 
بیندازند؟ عده ای نگاه می کنند چه چیز هایی مردم را آزار 
می دهد، همان را انجام می دهند. اگر شما درست رفتار 
کنید، مردم هم شــما را تأیید می کنند، ۸0 میلیون نفر 

که اشتباه نمی کنند.
به نظر شــما حضور کاظم صدیقی در نماز جمعه 
تهران، چه پیام سیاسی داشت؟ به طور کلی نتایج 

سیاسی این انتخاب را چگونه ارزیابی می کنید؟
خلوت تریــن نمازجمعه بعد از انقلاب امروز انجام شــد 
و برخی فردا نمــاز خواندند. بالاخره آقای صدیقی خطا 
کرده اســت، اینکه اطرافیان گولش زده اند بحث دیگری 
اســت، اما خطا کرده اســت و چرا حالا باید نماز جمعه 
بخواند؟ اگر رهبر انقلاب به وحدت ملی اشــاره کردند، 
این رفتار ها چگونه وحدت ایجاد می کند؟ این همه آدم با 
تقوا و فیلسوف در روحانیت داریم، آقای ابوترابی و اکبری 
و... وجود داشتند، اما چرا آدمی که مردم روی او حساس 
هســتند را امام جمعه می گذاریــد؟ اقدامات اخیر اصلًا 
قابل دفاع نیســت و به وحدت ملی و انسجام ملی ضربه 
می زند و جایگاه عدالت اجتماعی را تضعیف می کند. ما 
در اجرا قانون نباید تعارف داشته باشیم. ما نباید خودی 

و غیرخودی کنیم.
نکتــه آخر این کــه، رئیس دولت نمی فهمد که رشــد 
نقدینگی، رشــد اقتصاد نیســت. این نشان می دهد که 
کشور از همه جهت در حال تضعیف است و فقط به این 
مســائل خلاصه نمی شود. نخبگان را خانه نشین کردند، 
افرادی با ســوابق بد و بی ســواد اداره کشور را به دست 

گرفتند. 
اگر می خواهید آسیب شناســی کنید، الان بخش اعظم 
کشــور نیازی به دشمن بیرونی ندارد و اینقدر در داخل 
ناکارآمدی داریم که دیگر نیازی نیســت با ما دشمنی 
شــود. دشمن دشــمن یعنی چی؟ ما در داخل در رده 

مسئولین دشمن زیاد داریم.

یک فعال رســانه ای اصولگــرا با تأکید بــر اینکه هر 
روزنامه نگار حرفه ای باید اقتضائــات روزنامه نگاری در 
شرایط بحران را بداند، گفت: در این مقطع انتقادی که 
به نیروهای مسلح وارد هست این است که با رسانه های 
رسمی و چهره های رسانه ای معتبر کشور هیچ ارتباطی 
نداشــتند و آنها را توجیه نکردند نسبت به اتفاقاتی که 
می خواهند بیفتد. شاید بخشی از آشفتگی که شما در 
فضای رسانه ای می بینید، منبعث از همین اتفاق است.

محمــد مهاجری در گفت وگو با خبرنــگار جماران در 
خصوص اینکه رسانه های داخلی در شرایط فعلی باید 
چطور عمل کنند، اظهار داشــت: رسانه های ما آنقدر 
بلوغ سیاسی دارند که در شرایط حساس و شبه جنگی 
بتوانند هم وظیفه اطلاع رسانی خودشان را انجام بدهند، 
هم احیانا به تخریب فضای افکار عمومی مشغول نشوند 
و هــم اینکه جامعــه را در برابر هجمه های رســانه ای 

بیگانگان حراست و صیانت کنند.
این فعال رســانه ای اصولگــرا افــزود: در اتفاقاتی که 
یکی دو روز گذشــته افتاد، به هر حال طبیعی اســت 
که اسرائیلی ها از طریق رسانه های وابسته به خودشان 
اقدام کنند تا بتوانند عملیــات وعده صادق را ناموفق 
نشــان بدهند و پدافند هوایی خودشان را کاملا مسلط 
معرفی کنند. بلوف زدن در جنگ طبیعی است و شاید 
درســت هم باشد؛ یعنی مسئولین نظامی کشور ما هم 

باید همین کار را انجام بدهند.
وی تأکید کرد: اینکه ما حرف اسرائیلی ها، یعنی مقامات 
و رسانه های اسرائیلی، را تلقی به قبول کنیم و چیزی 
که از طرف مقامات رســمی کشــور خودمان منتشر 
می شود را به طور کلی بایکوت کنیم و غیر موفق بدانیم، 
به نظرم صرف نظر از اینکه در شــرایط نظامی این کار 
درست هست یا نیست، یا اینکه در شرایط جنگی این 
کار منطق دارد یا ندارد، مهمترش این است که حتی با 

اصول حرفه ای رسانه های ما هم انطباق ندارد.
مهاجری گفت: اگر ما در شرایط حساس و شبه جنگی 
قرار داریم، هــر روزنامه نگار حرفــه ای باید اقتضائات 
روزنامه نگاری در شرایط بحران را بداند. یعنی علاوه بر 
اینکه به جامعه امیدبخشی می کند، در مورد خبرهای 
یأس آور حتما دروازه بانی کنــد. انتقادها همه به جای 

خودش محفوظ است و هرکسی ممکن است انتقادی 
به نیروهای مســلح داشته باشد. انتقاد از نیروی مسلح 
قبل از این چند روز می شــد انجام شــود و قبل از این 

چند روز هم می شود.
وی تصریح کرد: در این مقطع انتقادی که به نیروهای 
مســلح وارد هست این است که با رسانه های رسمی و 
چهره های رسانه ای معتبر کشور هیچ ارتباطی نداشتند 
و آنها را توجیه نکردند نسبت به اتفاقاتی که می خواهند 
بیفتد. شــاید بخشی از آشفتگی که شــما در فضای 

رسانه ای می بینید، منبعث از همین اتفاق است.
این فعال رســانه ای اصولگرا ادامه داد: یک بخشی هم 
اطلاع رسانی رســمی که در صدا و سیما و رسانه های 
دولتــی و حاکمیتی وجــود دارد، متأســفانه به دلیل 
عملکرد غلط و بدی که قبلا داشته اند، مرکزیت خودشان 
را از دســت داده اند؛ و همین باعث شده مردم اخبار و 
اطلاعاتی که بیرون از این فضای رسانه ای رسمی منتشر 
می شــود را بخوانند و حتی شــاید هم باور کنند. وی 
اظهار داشت: الآن رسانه های معتبر داخلی، به خصوص 
رسانه های مستقل و به طور اخص چهره های رسانه ای 
معتبری که حرف شان خواننده و مخاطب دارد، مراقبت 
کنند که ضمن رعایت اصول کامل حرفه ای، انتقادهای 
خودشان را هم به جای خودش محفوظ نگه دارند، اما 
حواس شــان باشد که در شرایط حساس روزنامه نگاری 

هم اقتضائات خاص خودش را دارد.
مهاجری همچنین در پاســخ به ســؤالی در خصوص 
راهکار خنثی ســازی تحرکات فیک نیوزها و رسانه های 
غیررسمی گفت: نهادهای نظامی ما می توانند و ظاهرا 
چاره ای هم جز این نیســت که از طریق ارتباط خیلی 
سریع با چهره های شاخص رسانه ای و رسانه های معتبر 
داخلی، آنها را نسبت به اتفاقات موجود توجیه کنند؛ به 

پرسش ها و ابهامات آنها پاسخ بدهند.
وی افزود: من به عنوان یک روزنامه نگار وقتی نسبت به 
یک چیزی ابهام دارم و یا اطلاعات ندارم، طبیعی است 
که نمی توانم در مقابل شبهه افکنی ها و ابهام آفرینی های 

رسانه های خارجی مقابله کنم. 
بنابراین لازم اســت که این ارتباط با نیروهای مســلح 

انجام شود. 

غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی تشریح کرد

شکاف عمیق بین مردم و حاکمیت
یک فعال رسانه ای اصولگرا تشریح کرد

عملکرد غلط صدا و سیما باعث گرایش مردم به رسانه های غیر رسمی 

خزعلی:
۸۰ درصد مشاغل خانگی مربوط به بانوان است

معاونــت زنــان و امورخانواده ریاســت جمهوری گفت: ۸0 درصد مشــاغل 
خانگی بانوان هســتند و به دنبال این هســتیم که زمینه هایی برای صادرات 
این محصــولات فراهم کنیم، صحبت های کرده ایم و امیدوار هســتیم زودتر 
به نتیجه برســد. به گزارش ایلنا، انســیه خزعلی درباره این که معاونت زنان و 
خانواده ریاست جمهوری چه برنامه ای برای تحقق شعار سال »جهش تولید با 
مشارکت مردم« در این معاونت با محوریت نقش زنان خواهد داشت، گفت: در 
یکی-دوســال گذشته در این رابطه کار کرده ایم و یک بخشی از بحث اشتغال 
زایی و کم شدن بیکاری بانوان به 2.5 درصد و کاستن از بیکاری بانوان مربوط 
به این برنامه و سیاســت هایی اســت که دولت در زمینه به کارگیری بانوان، 
ایجاد شرایط اشتغال بانوان و تولید از طریق مشاغل خانگی انجام داده است.

معاون زنان و امور خانواده ریاست جمهوری یادآور شد: قبلا هم گفته ام شاید 
اگر در دولت قبل آن تســهیلاتی که در نظر گرفته می شــد 200 میلیارد بود 
الان به 5 هزار میلیارد رســیده اســت. وی با بیان این که ۸0 درصد مشاغل 
خانگی ما مربوط به بانوان اســت، ادامه داد: مشــاغل خانگی یکی از راه های 
خیلی خوبی اســت که می تواند تولیدات را افزایــش دهد ضمن این که برای 

خانم ها در کنار خانواده و فرزندان شان کار ایجاد می کند.

دولت


